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Trade and traders in West Africa through European sources: 14-16 century
Le commerce et les commercants en Afrique occidentale a travers les sources
européennes: 14-16 siecle
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Abstract :

To researchers of West African/ bilad al-studan history, European sources - Maps and texts- are
valuables sources, for it does not focus only on the activities of Europeans explorers. In fact, these
authors have also widely described contemporary political and economic conditions in the Western
Sahara and sengambia, as well as the daily life and customs of the local inhabitants. These sources
contain important information about trade on the West African coast and the upper Niger: roads
and caravans, markets, commodities and profits, in addition to means of exchange.

Keywords: West African; Sengambia; Trade; Malfante; Fernandes.

Résumé :

Pour les chercheurs de I’histoire de I’Afrique de I’Ouest/ biladal-stidan, les sources européennes -
Cartes et textes - sont des sources précieuses, de fait qu’elles ne se concentrent pas uniquement sur
les activités des explorateurs Européens. En effet, ces auteurs ont également décrit de maniére
détaillée les conditions politiques et économiques contemporaines du Sahara occidental et de la
Sengambie, aussi bien que la vie quotidienne et les coutumes des habitants locaux. Ces sources
contiennent des informations importantes sur le commerce sur la cote ouest africaine et le haut
Niger : routes et caravanes, marchés, Marchandises et profits, en plus des moyens d’échange.

Mots clés : I’ Afrique de I’Ouest; Sengambie; commerce; Abraham Cresque; Ca Da Mosto.
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